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راغفر کارشناس اقتصادی: 

خروجی نشست های سران قوا فقط بر نگرانی های مردم می افزاید

توضیح دیوان عدالت اداری درباره محکومیت وزیر آموزش و پرورش به انفصال از خدمت

علیرضابیگی نماینده مردم تبریز در مجلس:

شورای هماهنگی سران قوا هرچه لازم بداند 
تصویب می کند و پاسخگو نیست

سرویس سیاسی- احمد علیرضابیگی نماینده 
مردم تبریز، آذرشــهر و اســکو در مجلس شورای 
اســامی در رابطه با مصوبه مولدســازی شــورای 
هماهنگی سران قوا، گفت: بحث مولدسازی که قرار 
است از طریق آن بخشی از هزینه های دولت از طریق 
واگذاری اموال دولتی تامین شود چندسالی می شود 
کــه با عنوان فروش اموال دولت در بودجه می آید اما 

اکنون وارد فاز متفاوتی شده است.
عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در 
ادامه به تجربه خصوصی سازی ها اشاره و خاطرنشان 
کــرد: ما باید در این رابطه به اتفاقاتی که در گذشــته 
در روند خصوصی ســازی ها رقــم خورد و تجاربی 
که کســب شد، توجه داشــته باشیم، وقتی در تجربه 
واگذاری ها و خصوصی  ســازی ها با وجود قوانین و 
مقررات و با آن همه هیات و کمیسیون و شرایط دیگر 
آن نتایج رقم خورد و شکســت ها و تلخکامی هایی 
داشــتیم که تجربه آن در مقابل چشم جامعه موجود 
است، بعید نیســت که در اینجا شاهد اتفاق مشابه و 

حتی بدتری باشیم.
وی افزود: در این مصوبه شــرایطی وجود دارد 
کــه می تواند زمینه ســاز تکرار اشــتباهات در روند 
خصوصی سازی ها باشد و چه بسا شرایطی که در در 
این مصوبه آمده حتی پیامدهای شــومی درپی داشته 

باشد.
نماینده مردم تبریز در پاســخ به این ســوال که 
»این شورا در شرایط جنگ اقتصادی سال ۹۷ تشکیل 
شد، یکی از مهمترین و پرحاشیه ترین مصوباتش هم 
گرانی بنزین در آبان ۹۸ بود، با گذشــت نزدیک به ۵ 
ســال چقدر لازم اســت فعالیت این شورا ادامه پیدا 
کند؟«، اظهار داشــت: این شورا براساس اختیارات 
منبعث از اصل ۱۱۰ قانون اساسی تشکیل شده است 
اما مســاله مهم تر درباره این شــورا این است که باید 
مســئولیت بپذیرد کمااینکه در مورد حادثه بنزین نه 
رئیس قوه مقننه وقت مســئولیت پذیرفت، نه رئیس 
قوه قضاییه و نه رئیس قوه مجریه که اصا گفت من 

بعد از اجرا متوجه شدم.
وی خاطرنشان کرد: نکته مهم دیگر این است که 
مجلــس به عنوان یک قوه نظارتی باید بتواند نظارت 
داشته باشد که عما با این ترتیب که وجود دارد نه تنها 
مجلس بلکه قوه قضائیه هم نمی تواند نظارت داشته 
باشد؛ این ها در واقع حکایت از فرجام خوبی نخواهد 

داشت.
علیرضابیگــی در واکنــش به این مســاله که 
»مصوبات مجلس در دو نهاد بررسی می شود اما این 
شــورا با هیچ نظارتی مواجه نیست و این امر باعث 
شــده دولت ها موضوعاتی که می دانند در مجلس با 
ســختی مواجه می شود را به این شورا ببرند«، گفت: 
بله، مصوبات مجلس برای اینکه در چارچوب اسام 
و قانون اساسی باشد از سوی شورای نگهبان و برای 
اینکه خاف سیاســت های کلی نظام نباشد از سوی 

هیات عالی نظارت بر اجرای سیاســت ها بررســی 
می شــود اما این شــورا هرچه لازم بداند را تصویب 
می کند و بعدا پاسخگو هم نیست. مانند تبعاتی که مثا 
طرح گرانی بنزین داشت و هیچ قوه ای هم مسئولیتش 

را به گردن نگرفت.
نماینــده مــردم تبریز درخصــوص احتمال 
بروز تخلف و اشــتباهات در رونــد اجرای مصوبه 
مولدســازی، عنوان کرد: اینکه در ابتدا گفتم می تواند 
پیامدهای شــومی داشته باشد به همین علت بود، در 
این مصوبه اصا کسی نمی تواند مطالبه ای داشته باشد 
یعنی از قبل دارند پیش بینی می کنند که قوانین مغایری 
که در این رابطه وجود داشــته ملغی تلقی می شــود، 
اعضای هیــات و مجریان مصون از تعقیب خواهند 
بود و مصوبات هم محرمانه اســت. معنی این مصوبه 

معلوم است که چه اتفاقی خواهد افتاد.

سرویس سیاسی-  یــک کارشناس اقتصادی 
گفت: تجربه خصوصی سازی در ایران چیزی جز 
انتقال منابع عمومی به دوســتان و رفقا نبوده است و 
در نهایــت هم این دارایی  ها را به نحوی از کشــور 

خارج کردند.
حســین راغفر درباره مصوبه عجیب شورای 
عالی ســران قوا برای مولدســازی دارایی ها دولت 
و توجیــه عده ای مبنــی بر اینکه ایــن مصوبه به 
مدیــران برای تصمیم  گیری ها دربــاره واگذاری و 
خصوصی ســازی ها جرات می دهد، اظهار داشت: 
مســاله بســیار فراتر از این توجیهات مهمل است. 
معتقدم این مصوبه مولد ســازی می تواند به معنای 
ورشکستگی های سیاست های اقتصادی دولت پس 
از جنگ تحمیلی تا کنون باشد.وی ادامه داد: تجربه 
نشان داده کسانی که جرات تصمیم گیری پیدا کردند، 
بیشترین تخلفات و خاف ها را داشتند و گویا امروز 
هــم عده ای با این مصوبــه می خواهند به اقدامات 
خود پوشــش قانونی دهند. در این شــرایط کشور 
که متقاضی بــرای خرید اموال دولتی وجود ندارد، 
آقایــان می خواهند این دارایی ها را به ثمن بخس به 

چه کسانی واگذار کنند؟
این کارشــناس اقتصادی با اشــاره موارد ذکر 
شــده در مصوبه مولدسازی دارایی ها دولت گفت: 

نکته مهمی در این مصوبه آمده این اســت که هیات 
واگذاری متشــکل از ۷ نفر اســت کــه این ۷ نفر 
تشخیص می دهند کدام دارایی  دولت مازاد است و 
باید مشمول واگذاری قرار بگیرد و این ۷ نفر تعیین 
می کنند این دارایی ها با چه قیمتی و به چه نحوی و 
از چه طریقی واگذار شــوند.راغفر افزود: معادله و 
فرمولی در فساد وجود دارد اینکه فساد مساوی است 
با انحصار بعاوه با صاحدید و منهای پاسخگویی 
که مجموع این معادله به فســاد می رسد و همانطور 
که دیده می شــود مصوبه مولدسازی هم خمیر مایه 

یک فساد  است.
وی ادامه داد: اساسا مشخص نیست این ۷ نفر 
با این سطح از اختیارات در هیات واگذاری  نماینده 
چه گروه هایی هستند و منافع کدام گروه ذی نفوذی 
را دنبال می کنند و چه صاحدیدی برای واگذاری 
امــوال و قیمت گذاری را دارند و اساســا این اموال 
را به چه کســانی به فروش می رسانند و مهم اینکه 
به چه کسی پاســخگو خواهند بود.این کارشناس 
اقتصادی با بیان اینکه در گذشته هم بیشترین فسادها 
از فرایند خصوصی ســازی  ها شــکل گرفته  است، 
تاکیــد کرد: اتفاقات امــروز در کف خیابان ها و در 
پشت بام ها محصول همین تصمیمات غلط در چند 
دهه گذشته بوده و همین خصوصی سازی های لجام 
گســیخته که بدون پاسخگویی ها انجام شده است.
راغفر گفت: خصوصی ســازی و این مصوبه یک 
فســاد بی مقدمه است اما به این فســاد با عناوینی 
مانند مردمی ســازی اقتصادی و مولدسازی دارایی 
دولــت به آن رنگ و لعاب می دهند در حالیکه ذات 
آن فســادی است که گریبان اقتصاد را گرفته است و 
وجود مافیای اقتصادی و سیاسی علت نابه سامانی ها 
در اقتصاد کشــور و مهاجرت ســرمایه انسانی و 
نخبه های تحصیلکرده کشــورمان هســتند.وی با 
بیان اینکه این مصوبه مولدســازی به غیر از افزایش 
نابه  سامانی های اقتصادی چیزی دیگری را به دنبال 
ندارد، اظهار داشت: متاسفانه دولت برای تامین منابع 
در ســال آینده به هر خار و خاشاکی چنگ می زند.
این کارشــناس اقتصادی تاکید کرد: تاسف آور این 

است که حدود دو ماه گذشته رییس سازمان برنامه 
و بودجه از کسری بودجه 2۰۰ هزار میلیارد تومانی 
حرف زد و اعام کرد برای تامین این میزان کسری 
بودجه ناگریز به افزایش قیمت انرژی هستیم اما به 
دلیل فشــارهای زیاد، موضع خود را پس گرفتند اما 
امروز شاهد آن هستیم که قیمت قبوض گاز تا چند 
برابر افزایش پیدا کرده است و به طور قطع این میزان 
افزایش قبوض گاز برای کسری بودجه بوده  است.

راغفر ادامه داد: هر بار که سران قوا و آقایان دور 
هم می نشینند و بر می خیزنند جز اینکه به نگرانی های 
مردم افزوده اند اقدام دیگری انجام نداده اند و امروز 
هم درباره این مصوبه کســی نمی تواند جلوی آنها 
را بگیرد و اساسا کسی قادر نیست که آنها را کنترل 
کند. از ســوی دیگر معمولا مسئولیت این جنس از 
تصمیمات و مصوبه ها را کسی تنهایی نمی پذیرد و 
محصول تصمیم گیری های ســران قوا است.   وی 
گفت: نه تنها که این مصوبه بلکه موضوع دو دولتی 
در ایران پدیده جدید اســت و در حالیکه دولتی به 
صورت تشــریفاتی و با رای مردم انتخاب شده اما 
دولتی در ســایه قدرتمند وجود دارد که این دولت 
ضعیف شده در تسخیر همان دولت در سایه است. 
این کارشــناس اقتصادی افزود: تجربه خصوصی 
ســازی در ایران چیزی جز انتقــال منابع عمومی 
به دوســتان و رفقا نبوده اســت و در نهایت هم این 

دارایی  ها را به نحوی از کشور خارج کردند.
وی گفت: مســاله این است که دولت امسال 
را با این وضعیت پشت سر گذاشت برای سال بعد 
و بعدتر چه فکــری دارد؟ دولت باید بدنبال ترمیم 
نظام مالیاتی فشــل و عقب مانده باشد و از صاحبان 
ثــروت مالیات بگیرد و نه اینکه مالیات تولیدکننده 
را افزایش دهد که هر روز هم باعث ضعیف شــدن 
تولید در کشور می شود.راغفر اظهار داشت: هرچند 
که راه های خروج از بحران مشــخص هســتند اما 
اراده ای برای خروج از این بحران دیده نمی شــود 
چراکــه نظام های تصمیم گیــری در قبضه قدرت 
صاحبان منافع بزرگ هستند و آنها هم به فکر منافع 

مردم نیستند.    

ســرویس سیاسی- دیوان عدالت اداری درباره 
رای صادره از ســوی یکی از شعب این مرجع مبنی بر 
انفصال از خدمت وزیر آموزش و پرورش توضیحاتی 
ارائه کرد. دیوان عدالت اداری اعام کرد: در خصوص 
اخبار منتشر شده در رسانه ها در مورد دادنامه اصداری 
از دیوان عدالت اداری مبنی بر انفصال از خدمات دولتی 
وزیر آموزش و پرورش ذکر نکاتی به شرح ذیل جهت 
روشنگری افکار عمومی ضرورت دارد. به موجب ماده 
۱۰۷ قانون تشــکیات و آئین دادرسی دیوان عدالت 
اداری " کلیه اشخاص و مراجع مذکور در ماده ۱۰ این 
قانــون مکلفند آرای دیــوان را پس از اباغ به فوریت 
اجرا نمایند" طبق محتویات پرونده مطروحه در شعبه 
ششم اجرای احکام دیوان عدالت اداری، قاضی محترم 
این شعبه در تاریخ ۱۱/۸/۱۴۰۱ مراتب استنکاف آقای 

یوسف نوری وزیر محترم آموزش و پرورش از اجرای 
رای اصــداری به نفع خانم زهرا صابری را به معاونت 
محتــرم قضایی امور اداری، اســتخدامی و فرهنگی 
اعام کرده است، پیرو این اقدام معاونت نیز در تاریخ 
22/۸/۱۴۰۱ و گزارش موصوف را به شعبه ۴۴ بدوی 
به عنوان شعبه صادر کننده رای قطعی ارجاع داده است؛ 
پس از تشــکیل پرونده با موضوع استنکاف از اجرای 
رای قطعــی و ارجاع به شــعبه در تاریخ ۱۸/۹/۱۴۰۱ 
قاضی شعبه دستور احضار فرد مستنکف را صادر کرده 
اســت و مفاد این احضاریه وفق مستندات و با بررسی 
ســامانه خدمات الکترونیک قضایی در 2۱/۹/۱۴۰۱ 
در حساب کاربری شــخص وزیر محترم آموزش و 
پرورش درج شده است و در همان تاریخ پیامکی دال 
بر همین مضمون جهت مراجعه به حســاب کاربری 

نیز ارسال شده است و به علت عدم حضور در مهلت 
اعطاء شده )۱۰ روز( و نیز عدم ارسال مستنداتی دال بر 
اجرای مفاد رای قطعی، موجبات رسیدگی به پرونده 
فراهم بوده، لذا قاضی محترم شعبه ۴۴ بدوی در تاریخ 
۱۰/۱۰/۱۴۰۱ مبادرت به انشای رای نموده است. ذکر 
این نکته ضرورت دارد که اقدامات مذکور جملگی در 
حدود اختیاراتی است که قانون به دیوان عدالت اداری 
اعطا کرده اســت، اما بدیهی است این رای غیر قطعی 
بوده و حسب اطاع واصل شده نسبت به رای مذکور 
درخواست تجدیدنظرخواهی شده است. درخصوص 
ادعای مطرح شده در باب اجرای رای قطعی دیوان در 
سال های پیشین، بررسی صحت و سقم این موضوع 
امری دارای ماهیت قضایی است که تشخیص و احراز 

آن با مقامات قضایی رسیدگی کننده به پرونده است.

نماینده مردم تبریز در مجلس با اشاره به تبعات مصوبه مولدسازی گفت: مجلس به عنوان یک قوه نظارتی باید بتواند بر نحوه اجرای 
مصوبات شورای هماهنگی سران قوا نظارت داشته باشد که عملا با این ترتیب که وجود دارد نه تنها مجلس بلکه قوه قضاییه هم نمی تواند نظارت 

داشته باشد؛ این ها در واقع از فرجام خوبی حکایت نخواهد کرد.

نماینده  سیاســی-  ســرویس 
سبزوار در واکنش به مصونیت قضایی 
بــرای اعضای هیات هفت نفره و دیگر 
مســئولان اجرایی مصوبه مولدسازی، 
گفت: این درست نیســت، با خیلی از 
قوانین مصرح و قانون اساســی هم در 

تناقض است.
بهــروز محبی نجم آبــادی عضو 
کمیســیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس شــورای اســامی در پاسخ به 
ســوالی درباره »مصوبه مولد ســازی 
دارایی های دولت در شــورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا«، گفت: ببینید 
به هر حال یکی از مســائلی که در دولت گذشته و دولت فعلی همواره به عنوان 
منابع مطرح می شــود و عملیاتی نمی شــود بحث واگذاری اموال دولتی است، 
اموالی که قابل واگذاری هستند یا مولدسازی و در واقع تغییر کاربری اموال است 

که سال هاست مورد توجه است.
وی افزود: طی چند ســال عما اتفاقی تا حالا رخ نداده و در این مســاله 
پیشرفتی حاصل نشده است، در واقع این موضوع یکی از منابع دولت در بودجه 
اســت که در مجلس به تصویب می رســد اما به دلایلــی تاکنون موفقیت آمیز 
نبوده اســت.نماینده مردم ســبزوار در مجلس در پاســخ به این مساله که »این 
مصوبه شــفافیت ندارد و مجلس هم به آن نظارت نخواهد داشت«، اظهار کرد: 
درخصوص شفافیت، براساس احکام بودجه که سال گذشته به تصویب رسید، 
با توجه به اصاح ســاختار بودجه که بعضی از مواد آنجا مصوب شد معامات 

دولت اعم از کوچک و بزرگ همه باید آنجا شفاف شود.
محبــی نجم آبادی در واکنش به این مســاله که »مصوبات شــورای عالی 
هماهنگی اقتصادی سران قوا یک قانون جدا از قانون مجلس است، نه مجلس بر 
آن نظارت دارد نه شورای نگهبان، از سوی دیگر در این مصوبه بحث مصونیت 
قضایی را برای پیگیری های بعدی هم آورده اند و عما نه در زمان تصویب و نه 
در زمــان اجــرا نظارت و پیگیری بر این کار نخواهد بود«، تصریح کرد: ما این را 
پیگیری می کنیم، براساس قانون اساسی نماینده اجازه و حق دارد که سوال مطرح 
کند و این ها مطالبی نیست که نتوانیم سوال کنیم. قطعا نمایندگان در جریان قرار 
خواهند گرفت، درخصوص کم و کیف این مساله اجازه دهید طی روزهایی که 
در مجلس هستیم قطعا پیگیری خواهیم کرد، این مساله مصوبه سران قوا هم که 
باشد مجلس باید در جریان اجرای آن قرار گیرد. وی در واکنش به مساله مصونیت 
قضایی برای اعضای هیات هفت نفره و دیگر مسئولان اجرایی این مصوبه، عنوان 
کرد: این درست نیست، با خیلی از قوانین مصرح و قانون اساسی هم در تناقض 
اســت، شورای هماهنگی ســران قوا که نمی تواند خاف قانون اساسی مصوبه 
بدهد. اجازه بدهید صحت و ســقم این را طی روزهای آینده بررســی کنیم، ما 

حتما این را پیگیری خواهیم کرد.

ســرویس سیاســی- رئیــس 
کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 
تاکید کرد: بر اساس طرح اصاح موادی 
از قانــون انتخابات مجلس احزاب می 
تواننــد به صورت انفرادی یا تشــکیل 
جبهــه در انتخابات مجلس شــرکت 
کرده و از سوی دیگر هیچ لزومی ندارد 
که حتما نامزدها در یک لیســت باشند 
بلکه یک نامزد می تواند در چند لیست 

حضور داشته باشد.
محمدصالح جوکار با اشــاره به 
جزئیات طرح اصاح موادی از قانون انتخابات مجلس، بیان کرد: بر اساس این 
طرح نحوه رسیدگی به صاحیت نامزدها در انتخابات مجلس تغییر کرده و شاهد 
افزایش زمان برای رســیدگی به صاحیت نامزدها و افزایش زمان رسیدگی به 

اعتراضی که نامزدها دارند هستیم.
وی در ادامه اظهار کرد: ســاز و کار الکترونیکی شــدن ثبت نام نامزدها و 
برگزاری انتخابات مجلس در این طرح پیش بینی شده است. از سوی دیگر ساز 
و کارهایی برای تبلیغات انتخاباتی در چهارچوب تعریف شده دیده شده است. 
به صورت مبســوط به بحث مقابله با تخلفــات انتخاباتی در این طرح پرداخته 
شــده اســت تا کمتر شــاهد خرید و فروش رای و جرایم در حوزه برگزاری 
انتخابات مجلس باشــیم. نماینده مردم یزد در مجلس شورای اسامی، تصریح 
کرد: بر اســاس این طرح احزاب می توانند به صورت انفرادی یا تشــکیل جبهه 
در انتخابات مجلس شرکت کرده و لیست ارائه کنند. از سوی دیگر هیچ لزومی 
ندارد که حتما نامزدها در یک لیســت باشــند بلکه یک نامزد می تواند در چند 

لیست حضور داشته باشد.
جوکار گفت: از نظر بنده این طرح نقاط قوت متعددی دارد. در این طرح در 
خصوص شرایط عمومی نامزدها نیز مواردی پیش بینی شده است. ان شاءالله با 
همکاری نمایندگان به زودی جزئیات این طرح به تصویب مجلس خواهد رسید.

سرویس سیاسی- رییس خانه احزاب با بیان اینکه عملکرد مجلس یازدهم 
جهت دهنده در میزان مشارکت انتخابات مجلس دوازدهم است، گفت: یکی از 

رسالت های خانه احزاب رصد حکمرانان است.
منوچهر متکی در همایش خانه احزاب با محوریت آســیب شناســی دو 
انتخابات اخیر که در وزارت کشــور برگزار شد، اظهارداشت: مجلس، ریاست 
جمهوری، خبرگان و شوراها، نمونه ای از تبلور مردم است که در انتخابات تجلی 
پیدا می کند.رییس خانه احزاب ادامه داد: اگرچه انتخابات ها در ایران در مقایسه 
با بسیاری از کشورها از جمله کشورهای غربی تراز خوبی را حفظ کرده، اما از 
ســپیده دم انقاب، دو انتخابات اخیر در مقایسه با تراز بالای جمهوری اسامی 
قابل مقایســه نیست.وی افزود: دوستان ما در خانه احزاب فکر کردند برگزاری 
نشســتی برای هم اندیشی در آسیب شناسی با هدف تولید نشاط، تولید حضور 
باشــکوه و مشــارکت بالا، می تواند مفید باشد.وی با بیان اینکه ما اغتشاشات را 
محکوم میکنیم اما اعتراض را میشنویم، افزود: یکی از رسالت های خانه احزاب 
رصد حکمرانان اســت.متکی گفت: عملکرد مجلس یازدهم جهت دهنده در 
میزان مشــارکت انتخابات مجلس دوازدهم است.همایش خانه احزاب ایران با 
محوریت آسیب شناســی انتخابات اخیر به همت خانه احزاب در محل وزارت 
کشور، با حضور احمد وحیدی وزیر کشور، منوچهر متکی رئیس خانه احزاب 
ایران، محمدرضا غامرضا معاون سیاســی وزیر کشــور، عبــدالله مرادی دبیر 

کمیسیون ماده ۱۰ احزاب  و دبیران کل احزاب برگزار شد.
شــایان ذکر اســت، در همایش امروز نمایندگان سه گروه سیاسی اصاح 
طلبان، مســتقلین و اصولگرایان به بیان دیدگاههای خود درباره آسیب های دو 
انتخابات اخیر و همچنین راههای افزایش مشارکت مردم در انتخابات پرداختند.

محبی نجم آبادی عضو کمیسیون برنامه، بودجه مجلس:

شورای هماهنگی سران قوا نمی تواند 
خلاف قانون اساسی مصوبه بدهد

رئیس کمیسیون امور داخلی تشریح کرد:

طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس 
چه می گوید؟

متکی رییس خانه احزاب:

رسالت خانه احزاب رصد 
حکمرانان است

مجازات اظهارنظر افراد مشهور

»موشک بالستیک نقطه زن«

قصد ندارد

انتظار پیشرفت 

کوتاه شدن فاصله زمانی 

پشت بابک زنجانی 

نمی توان خانه خرید

۴۰۰ هزار خودروی لوکس

اخبار ویژه ...

ســخنگوی کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس شورای اسامی نسبت به 
طرحی با نام »مجازات اظهارنظر افراد مشــهور پیش از مقامات رسمی« واکنش 
نشان داد.  کاظم دلخوش سخنگوی کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس شورای 
اسامی درباره جزئیات بیشتر این طرح، اظهار داشت: »چنین طرحی در دستورکار 
کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس شورای اسامی نیست.« وی افزود: »احتمالا 
این موضوع یک پیش طرح یا پیش نویس باشد اما اکنون چنین طرحی یا چنین 
عنوانی در کمیســیون حقوقی و قضایی مطرح نیست.« پیشتر کمیسیون قضایی 
مجلس شــورای اســامی طرحی با عنوان »تعیین مجازات برای ناشران اخبار 
کذب« در دستورکار خود داشت. بنا بر این طرح -به گفته سخنگوی کمیسیون- 
هرکســی در فضای مجازی اخبار نادرستی را نشر دهد یا آن را بزرگنمایی کند، 
باید پاسخگوی عملکرد خود در دادگاه باشد و این موضوع برای فرد یا رسانه ای 

تفکیک قائل نیست و همه را در بر می گیرد.

معاون هماهنگ کننده سپاه گفت: اگر درگیری هم به فرض به وقوع بپیوندد، 
ظرفیت های انقاب اســامی خیلی فراتر از حد مرزهای خودش است.سردار 
نقدی افزود: بازدارندگی آن ها در بمب اتم است، اما ما موشک بالستیکی درست 
کردیم که در  هشــت ثانیه در موضع اصابت از هر پدافندی عبور می کند و این 
موشک هم نقطه زن و از اختراعات جمهوری اسامی است، در دنیا هیچ یک از 
موشک های بالستیک نقطه زن نبودند، به جز یک موشک اسکندر روسیه که ۳۰۰ 
کیلومتر هم بیشتر برد نداشت. وی در پاسخ به این که »وقتی مسئولان ادعا می کنند 
که ما خواستار صلح جهانی هستیم، دلیل ساخت موشک و مانور روی این موضوع 
چیست« یادآور شد: اگر قدرت دفاعی نباشد، یکسری از آدم ها از حد خودشان 
تجاوز، زیاده خواهی و زورگویی می کنند حالا اگر آدم هایی که زورگو نیستند، ابزار 
دفاعی برای خودشان درست نکنند، مورد طمع متجاوزین قرار گرفته و دشمن را 
به جنگ تشویق می کنند، لذا این ساح حافظ صلح ماست، اگر ما این ساح را 
نداشتیم مثل اول انقاب که ما هنوز آمادگی دفاعی و سپاه نداشتیم، طمع دشمن 

به حمله برانگیخته می شود.

محمدرضا باهنر در گفت وگو یی  درباره علت ها و ریشه های اغتشاشات، 
وضعیت مجلس فعلی و آرایش سیاسی انتخابات سال آینده سخن گفت و درباره 
حضور لاریجانی در انتخابات مجلس اظهار داشت: بنده چند دفعه در مورد حضور 
آقای لاریجانی در مجلس آینده از ایشان سوال کردم. ایشان به بنده گفت که قصد 
حضور ندارم، البته در مملکت ما این مســائل دو ماه قبل از انتخابات روشن می 
شود و آن زمان می توان قضاوت کرد که چه چیزی قرار است اتفاق بیفتد. شما 
تمام توانتان را در رسانه ها بگذارید که مردم با همه توان در انتخابات شرکت کنند.

یک مقام ارشــد کاخ سفید گفت که پیشــرفتی در مذاکرات احیای برجام 
صورت نگرفته اســت.به نوشته نشــریه نیوز ویک، جان کربی هماهنگ کننده 
ارتباطات راهبردی شورای امنیت ملی کاخ سفید در جمع خبرنگاران گفت که 
رئیس جمهور بایدن انتظار  پیشرفت در مذاکرات هسته ای با ایران در آینده نزدیک 
را ندارد. به نوشته نیوز ویک، کاخ سفید تأیید کرده است که دولت بایدن به دنبال 
پیشرفت در مذاکرات احیای برجام در آینده نزدیک نیست و هشدار داده که ایالات 
متحده در حال آماده شدن برای دنبال کردن گزینه های جایگزین جهت اطمینان از 
عدم دستیابی ایران به ساح هسته ای است.جان کربی در ادامه اذعان کرد که مذاکره 

برای احیای برجام در حال حاضر اصاً در دستور کار نیست.

ســخنگوی دولت روحانی در یادداشت روزنامه »اعتماد« نوشت: سندروم 
قدرت تمایل به فرافکنی و تبیینی با سوگیری تاییدی از مسائل داشته و بنا بر نظریه 
اســنادی تمایل دارد علت ها را به خارج از اقدامات و سیاست ها مستند نماید و 
این چنین می شود که صورت مسائل یا پاک و یا منقلب می شود. مطالعه بحران های 
اجتماعی ۴۰ ساله نشان می دهد که بحران ها از یک سو به مرور زمان دارای فاصله 
زمانی کوتاه تر شــده و از سوی دیگر از بحران های تک علّی به بحران های چند 
علّی ترکیب شده تبدیل شده اند. تحلیل درست از ریشه های ایجاد بحران و فهم 
مسائل و زمینه های بحران، ضروری است. بنا بر اصول علم مدیریت در صورت 
عدم تشــخیص و علت یابی های واقعــی در وقوع بحران، بحران جدید با ابعاد 
عمیق تری قابل انتظار خواهد بود. علم مدیریت بحران بیان می کند که همسنگ 
تحلیل درســت از مســائل، نیازمند درک درست از آثار بحران نیز هستیم. بنا بر 
یک قاعده کلی، در تمامی اشــکال بحران ها هیچ  وقت شــرایط به شرایط قبل از 
بحران برنخواهد گشت. پدیده ها، بازیگران و به خصوص در بحران های اجتماعی، 
عرصه هــای مختلف اجتماعی، اقتصادی و امنیتی نمی توانند با همان روش ها و 

کارکردهای سابق عمل کنند.

حســین راغفر، عضو هیات علمی دانشــگاه الزهرا گفت : امسال مجلس 
تصویب می کند که فروش نفت بتواند توسط اشخاص و نهاد های مختلف صورت 
بگیرد؛ بنابراین به طور طبیعی ده ها پرسش مطرح می شود. یکی از آن ها این است 
که دســتگاه عریض و طویل وزارت نفت که علی الخصوص انتظار می رود یک 
بدنه کارشناسی برای همین مسئله باشند، چکار می کنند و اگر قرار است یک فرد 
بتواند به فروش نفت در شرایط بحرانی کنونی کمک کند، قطعا یک وزارت خانه 
و یک دستگاه تخصصی می تواند این کار را بهتر انجام دهد. ضمن اینکه ما تجربه 
چنین مســاله ای را داشــتیم و پدیده هایی مثل بابک زنجانی در آن بروز کردند و 
میلیارد ها دلار منابع نفتی کشــور از بین رفت و معلوم نشد چکار کردند. همین 
ابهامی که در نظام بودجه ریزی کشور وجود دارد، سبب شد نفهمیم چه کسانی 
پشت پدیده ای مثل آقای بابک زنجانی وجود داشتند و متاسفانه این فقط درمورد 

فروش نفت نیست. 

سرپرســت بانک مســکن با تاکید بر این که مســکن یکی از مولدترین 
بخش های اقتصادی اســت که زمینه ساز افزایش تولید و اشتغال می شود، افزود: 
پیش از این متقاضیان با ۴۰ میلیون تومان سپرده گذاری، ۸۰ میلیون تومان تسهیات 
و بــا خریــد اوراق رقمی معادل 2۰۰ تا ۴۰۰ میلیون تومان تســهیات دریافت 
می کردند؛ اما اکنون با توجه به افزایش قیمت مسکن و ساخت آن در کان شهرها، 
نمی توانند با این میزان تسهیات مسکن خریداری کنند. عسکری گفت: با افزایش 
قیمت مسکن مراجعه کنندگان تسهیات مسکن یکم کاهش یافت و حتی برخی 

سپرده ها را پس گرفتند، چراکه این عدد امروز پاسخگو نیست.

رئیس امور مالیاتی کل کشور با بیان اینکه خودروهای گران قیمت به واسطه 
سامانه پلیس راهور شناسایی و اطاعات آنها استخراج شد، گفت: در حال حاضر 
اطاعات ۴۰۰ هزار خودروی گران قیمت شناسایی شده و همکاران ما در سازمان 
امور مالیاتی مشغول محاسبه مالیات آنها هستند؛ لذا سعی می کنیم تا مدت زمان 
یک تا ده روز آینده این مالیات ها را بر روی درگاه ســازمان به اطاع مالک این 
خودروها برسانیم و به نوعی مطالبه مالیات کنیم. وی تاکید کرد: پرداخت مالیات از 
خودروهای گران قیمت از سال گذشته تاکنون شتاب بیشتری گرفته، لذا از حدود 
2 هزار میلیارد تومان شناســایی مالیات خودروهای گران قیمت در سال گذشته، 
تاکنون بالغ بر ۴۰۰ میلیارد تومان منابع وصول شــده اســت و مابقی هم در حال 

عملیات وصول و اجراست که به زودی آنها هم وصول خواهد شد.

مجلس به عنوان یک قوه نظارتی باید بتواند نظارت داشــته باشــد که عملا 
بــا این ترتیب کــه وجود دارد نه تنها مجلس بلکه قــوه قضائیه هم نمی تواند 
نظارت داشــته باشــد؛ این ها در واقع حکایت از فرجام خوبی نخواهد داشت.
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